



France Gélinas

La députée de Nickel Belt - MPP for Nickel Belt

**NICKEL BELT
BULLETIN**

JUNE / JUIN 2025

Hello,

Did you know that you can access health care services through your local pharmacy with your health card?

Ontarians can access pharmacy services free of charge. These services include filling drug prescriptions and medication counselling. Pharmacists are also able to prescribe certain treatment options, including for some of the most common, medical ailments.

In addition to filling drug prescriptions, many pharmacies offer one-on-one counselling to help you quit smoking or manage diabetes. Many also administer vaccines including the flu shot, from specially trained pharmacists to people 2 years of age and older.

The following are common ailments that pharmacists can write prescriptions for:

acid reflux, acne, cold sores, dermatitis, diaper rash, hay fever, hemorrhoids, impetigo, insect bites and hives, menstrual cramps, nausea and vomiting in pregnancy, oral thrush, parasitic worms, pink eye, sprains and strains, tick bites, urinary tract infections and yeast infections.

If you have symptoms and would like to know if a pharmacist can help you, just ask...

If we can help, please call us at **705-969-3621** or **1-877-280-9990**.

Until next month...

Bonjour,

Saviez-vous que vous avez accès à des services de santé dans les pharmacies avec votre carte santé?

Les Ontariens.nes peuvent bénéficier gratuitement de certains services offerts en pharmacie. Ces services comprennent les ordonnances et des conseils sur les médicaments. Les pharmaciens.nes peuvent également prescrire certains traitements pour plusieurs problèmes de santé courants.

De nombreuses pharmacies offrent des consultations individuelles pour vous aider à arrêter de fumer ou gérer le diabète. Plusieurs pharmacies administrent aussi des vaccins, comme le vaccin contre la grippe, aux personnes âgées de 2 ans ou plus.

Un.e pharmacien.ne peut prescrire un traitement pour les problèmes de santé suivants :

le reflux acide, l'acné, les feux sauvages, la dermatite, l'érythème fessier, le rhume des foins, les hémorroïdes, l'impétigo, les piqûres d'insectes et l'urticaire, les crampes menstruelles, les nausées et vomissements liés à la grossesse, le muguet buccal, les vers parasites, la conjonctivite, les entorses et foulures, les piqûres de tiques, les infections urinaires et les infections à levures.

Si vous avez des symptômes et voulez savoir si un.e pharmacien.ne peut vous aider, n'hésitez pas à leur demander.

Si nous pouvons vous aider, appelez-nous au **1-877-280-9990** ou au **705-969-3621**.

Au mois prochain...



705-969-3621
1-877-280-9990
www.francegelinas.ca
fgelinas-co@ndp.on.ca